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Protokół nr 31/2022 

z łączonego posiedzenia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego 

oraz Komisji Samorządowej i Spraw Społecznych 

odbytego 18 maja w Sali Sesyjnej Urzędu Gminy Wapno 

 

 

Łączone posiedzenie Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego oraz Komisji 

Samorządowej i Spraw Społecznych rozpoczęło się o godz.15:00 w Sali Sesyjnej Urzędu 

Gminy Wapno Otworzył je Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego          

p. Leszek Baczyński, który powitał przybyłych na posiedzenie gości oraz członków dwóch 

komisji. Listy obecności stanowią załącznik nr 1, nr 2 i nr 3 do niniejszego protokołu. 

Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego – frekwencja 77,78 % (nieobecni Radny Mariusz 

Łasut, Radny Mikołaj Szumann). Komisja Samorządowa i Spraw Społecznych – frekwencja 

100 % . 

Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Leszek Baczyński odczytał 

porządek: 

1. Informacja o stanie realizacji Gminnego Programu Gospodarki Odpadami ( w tym wy-

jazd do hydroforni, oczyszczalni ścieków i punktu selektywnej zbiórki odpadów komunal-

nych. 

2. Informacja na temat zagospodarowania terenów w kontekście planów zagospodarowa-

nia przestrzennego gminy. 

3. Informacja o stanie porządku publicznego i ochrony przeciwpożarowej: 

a) Prezes Ochotniczej Straży Pożarnej w Wapnie.  

b) Prezes Ochotniczej Straży Pożarnej w Stołężynie. 

c) Prezes ochotniczej Straży Pożarnej w Ruścu. 

4. Informacja o stanie kultury fizycznej i sportu w Gminie Wapno. 

5. Zapoznanie ze stanem zabezpieczenia zabytków na terenie Gminy Wapno. 

a) Zapoznanie ze stanem zabezpieczenia zabytków DPS Srebrna Góra. 

b) Zapoznanie ze stanem zabezpieczenia zabytków Parafia pod wezwaniem Św. Mikołaja 

Biskupa w Srebrnej Górze. 

c) Zapoznanie z stanem zabezpieczenia zabytków na terenie Stołężyna. 

6. Sprawozdanie z rocznej działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej oraz ocena 

zasobów pomocy społecznej. 

7. Sprawozdanie z rocznej działalności Szkoły Podstawowej im. A. Mickiewicza  

w Wapnie. 



2 
 

8. Sprawozdanie z rocznej działalności Przedszkola Publicznego Prowadzonego przez    

Samorząd w Wapnie . 

9. Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów                      

alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii.  

10. Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej. 

11. Sprawy bieżące. 

 

Ad. 1. 

Zanim nastąpiła wspomniana informacja członkowie łączonych Komisji Finansów i Rozwoju 

Gospodarczego oraz Komisji Samorządowej i Spraw Społecznych zaproszeni zostali do 

przeprowadzenia inspekcji obiektów hydroforni, oczyszczalni ścieków i punktu selektywnej 

zbiórki odpadów. Inspekcja miała na celu pokazanie stanu technicznego wymienionych 

obiektów i wskazanie istoty funkcjonowania oraz ich strategicznego znaczenia dla Gminy 

Wapno.  Informację o stanie realizacji Gminnego Programu Gospodarki Odpadami przedstawił 

Inspektor Gminy Wapno Piotr Bojarski. Nakreślił on szczegółowo stan gospodarki odpadami 

w Gminie Wapno a szczegółowy opis stanu zawiera opracowanie, które jest załącznikiem nr 

4 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Pan Leszek Baczyński: mam 

pytanie o odpady BIO, w zeszłym roku na wiosnę był wzrost, czy w tym roku również? 

Pan P. Bojarski: odpadów BIO na wiosnę tego roku jest mniej. Często mieszkańcy pytają,  

dlaczego nie odbiera się odpadów BIO w workach? Odbiór odpadów BIO w workach jest dużo 

droższy niż luzem, dlatego też Gmina podjęła decyzję o takiej właśnie formie odbioru odpadów. 

Odpady BIO od początku tego roku ,zgodnie z podjętą uchwałą, odbierane są tylko luzem czyli 

w pojemnikach do tego przeznaczonych przypisanych do użytkownika. Po raz kolejny 

apelujemy do mieszkańców o racjonalną gospodarkę odpadami BIO, szczególnie rolników. 

Istnieje możliwość kompostowania we własnym ogrodzie – można tu uzyskać zniżkę w 

opłatach za odpady – lub przywieść odpady na PSZOK. 

Radna M. Pawłowska: czy istnieje możliwość wywieszenia informacji o gospodarowaniu 

odpadami BIO np. na stronie Urzędu? 

Pan P. Bojarski: była już taka informacja na stronie, ale możemy ją ponowić. 

Przewodniczący Komisji poprosił o zadawanie pytań: 

Radni nie zgłaszali więcej pytań. 

 

Ad. 2. 
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Informację na temat zagospodarowania terenów w kontekście planów zagospodarowania 

przestrzennego przedstawił Inspektor Gminy Wapno Wojciech Maćkowiak. Stanowi ono 

załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 3.  

Informację o stanie porządku publicznego i ochrony przeciwpożarowej przedstawili Prezesi 

OSP z poszczególnych jednostek: 

a) Pan Kazimierz Koliński – Prezes OSP Wapno 

Członków OSP Wapno jest 45, czynnie w działaniach bierze udział 12-12 strażaków, OSP 

posiada sprzęt ratownictwa technicznego (hydrauliczne), motopompy do wody brudnej 2 

szt., do wody czystej 2 szt. OSP Wapno posiada 2 ciężkie wozy bojowe (MAN, Magirus), 

aparaty powietrzne – 8 kompletów; defibrylatory 2 szt. (jeden na wyposażeniu torby 

ratowniczej, drugi stacjonarny na ścianie OSP Wapno). Strażacy OSP Wapno uczestniczyli 

w 2021 roku w 35 interwencjach (gaszenie pożaru 8, miejscowe zagrożenia 27 w tym 4 

gospodarcze i 2 po za teren gminy). W związku z COVID-19 nie organizowano w ostatnich 

latach zawodów strażackich. W tym roku planowane są w lipcu zawody gminne a we 

wrześniu powiatowe. Pozyskaliśmy sprzęt: 2 aparaty oddechowe, 6 sztuk hełmów, 6 

kompletów ubrań specjalistycznych, buty, rękawice, zbiornik na wodę 2,5 tys. litrów i 

baterie do defibrylatorów. Z prac wykonanych należy wskazać: wylanie posadzki przed 

OSP, wyremontowanie wierzy (barierki, opierzenia) oraz wykonano bieżące naprawy i 

remont sprzętu.  

Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Pan Leszek Baczyński: czy 

pozyskano środki zewnętrzne? 

Pan K. Koliński: tak, z WIOŚ 19 000 zł. na zakup umundurowania ratowniczego 6 

kompletów, otrzymaliśmy wparcie z Nadleśnictwa Durowo oraz z KSRG 6 800 zł. na zakup 

wyposażenia (ratownictwa technicznego). 

Przewodniczący Komisji poprosił o zadawanie pytań: 

Radni nie zgłaszali więcej pytań. 

Przewodniczący Komisji L. Baczyński: dziękujemy za przybycie. 

b) Pan Witold Pawłowski – Prezes OSP Stołężyn 

OSP Stołężyn liczy 15 członków, z czego 10 uprawnionych jest do działań ratowniczo-

gaśniczych. W 2021 roku odbyło się 16 wyjazdów z czego 3 do pożarów. Budżet OSP 

Stołężyn wyniósł w 2021 roku ponad 22 000 zł na co składały się środki m. in. z Gminy 

Wapno (14 000 zł), dotacja z MSWiA 7 900 zł oraz środki własne ok. 480 zł. Środki 
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przeznaczono na mundury bojowe, buty, rękawice, hełmy (6 szt.), sprzęt akumulatorowy, 

węże gaśnicze szt. 12. 

Przewodniczący Komisji poprosił o zadawanie pytań: 

Radni nie zgłaszali więcej pytań. 

Przewodniczący Komisji L. Baczyński: dziękujemy za przybycie. 

c) Pan Dariusz Nitka – Prezes OSP Rusiec 

OSP Rusiec posiada 16 członków w tym 12 z uprawnieniami ratowniczo-gaśniczymi. W 

2021 było 7 wyjazdów (3 miejscowe zagrożenia, 4 pożary w tym 1 po za gminą). Środki z 

walki z COVID-19 oraz środki własne posłużyły do sfinansowania specjalistycznego kursu 

prawa jazdy dla jednego z członków OSP Rusiec. Zakupiono 8 kompletów ubrań bojowych, 

z Gminy 6 szt. hełmów. Remonty i naprawy wykonywane są we własnym zakresie. 

Przewodniczący Komisji poprosił o zadawanie pytań: 

Radni nie zgłaszali więcej pytań. 

Przewodniczący Komisji L. Baczyński: dziękujemy za przybycie. 

 

Ad. 4.  

Informację o stanie kultury fizycznej i sportu w Gminie Wapno przedstawił Prezes UNII Wapno 

Pan Henryk Rogalski.  W chwili obecnej trenują 4 grupy wiekowe, nie ma w tym roku 

najmłodszej ze względu na małe zainteresowanie. Budżet klubu to 65 000 zł, w tym sponsorzy 

i darczyńcy to 13 200 zł.  W tym roku rozesłano zapytania o dotyczące umów sponsorskich 

oraz listy intencyjne. Jest kilka odpowiedzi. Jeśli sytuacja na to pozwoli to jest zainteresowanie 

na organizację 5 obozów sportowych i zasilenie środkami Klubu. Poddano regeneracji krzesła 

na trybunach, gorący apel by zwrócić uwagę na prawidłowe korzystanie z nich oraz informować 

władze Klubu i Policję o działaniach dewastacyjnych. W czasie wichury uszkodzony został 

dach. Naprawa zostanie wykonana w ramach działań resocjalizacyjnych a materiał pochodzić 

będzie z Gminy Wapno. Najwięcej obaw budzi stan ogrodzenia stadionu od strony Podolina. 

Istnieje obawa o ewentualne skutki przewrócenia i strat materialnych a co najważniejsze 

ludzkich. Sprawa jest poważna i wymaga pilnej interwencji. Planujemy także przywrócenie 

pierwotnego stanu bramy wjazdowej. Sprzęt do bieżącego utrzymania płyty stadionowej jest w 

stanie dobrym. Jesteśmy w trakcie malowania ścian w pomieszczeniach Hotelu. 

Przewodniczący Komisji poprosił o zadawanie pytań: 

Radni nie zgłaszali więcej pytań. 

Przewodniczący Komisji L. Baczyński: dziękujemy za przybycie. 

 

Ad. 5. 
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Stan zabytków w Gminie Wapno został przedstawiony przez: 

a) DPS w Srebrnej Górze – materiały przesłała Pani Krzysztofa Bejma-Zamiar                    

p.o. Dyrektora DPS, stanowią one załącznik nr 6 do niniejszego protokołu; 

b) Parafia Św. Mikołaja w srebrnej Górze – materiały przesłał Proboszcz Krzysztof 

Szydłowski, stanowią one załącznik nr 7 do niniejszego protokołu; 

c) Stołężyn – stan przedstawił Pan Maciej Kędzierski Wójt Gminy Wapno oraz Pani Anna 

Wagner. 

Wójt M. Kędzierski: Program Ochrony Zabytków w Gminie Wapno nie jest już aktualny, 

nowy pracownik odpowiedzialny merytorycznie zostanie zobligowany do przygotowania 

nowego już aktualnego. Gmina jest zobligowana w ramach zadań własnych do ochrony 

zabytków a to związane jest z powstaniem Programu Ochrony Zabytków. Za chwilę 

zmierzymy się, jako Gmina z wyzwaniem dotyczącym odbudowy czy remontu mogiły 

Powstańców Wlkp. Na cmentarzu w Srebrnej Górze. Ważny w tym zadaniu jest sam projekt 

a kiedy już on powstanie istnieje duża szansa na pozyskanie środków na tą odbudowę 

pomnika z budżetu ministerstwa. Dokumentacja dotycząca wyglądu i odtworzenia stanu 

pierwotnego została przesłana do Poznania (Konserwator Zabytków). Kosztorys dotyczący 

tego działania jeszcze nie wpłynął. Jeśli chodzi o kaplicę w Stołężynie to wszelkie działania 

mają charakter działań społecznych, oddolnych ze strony mieszkańców wsi. W grę wchodzi 

objęcia patronatem czy opieką kaplicy w Stołężynie przez stowarzyszenie do tego celu 

wskazane. Celem działania miałoby być zabezpieczenie przed dalszym zniszczeniem czy 

dewastacją tego obiektu. Padło także zapytanie o ewentualne środki z budżetu Gminy lub 

przekazanie obiektu powstałemu stowarzyszeniu. Środków i pomysłów, co do tego obiektu 

dotąd brakowało.  Informację uzupełni jeszcze Pani Anna Wagner Dyrektor Szkoły 

Podstawowej w Wapnie mieszkanka i działaczka lokalna wsi Stołężyn (przy pkt. 7). 

Przewodniczący Komisji poprosił o zadawanie pytań: 

Radni nie zgłaszali więcej pytań. 

 

Ad. 6.  

Sprawozdanie z rocznej działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej oraz ocena zaso-

bów pomocy społecznej została przedstawiona przez Panią Annę Popiel Kierownik Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Wapnie. Przeanalizowała szczegółowo zakres działań w ra-

mach pomocy społecznej w Gminie Wapno. Nadesłane materiały stanowią załącznik nr 8 i 9 

do  niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Komisji poprosił o zadawanie pytań: 

Radny A. Szymanik: chodzi o środki nienależnie pobrane czy zostały zwrócone? 
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Kierownik A. Popiel: tak, zawsze są zwracane. To taka sytuacja, gdy sytuacja rodziny ulegnie 

poprawie z klient nie poinformuje o tym i pobiera świadczenie, niesłusznie. W takiej sytuacji 

musi nastąpić zwrot środków.  

Radny A. Szymanik: zauważyłem spadek rok do roku ilości przekazywanej żywności do 

rozdysponowania? 

Kierownik A. Popiel: wynika to z ilości przekazywanej żywności przez ofiarodawców. To nie 

efekt zmniejszenia zaangażowania w pozyskiwaniu żywności a z braku osób chętnych do jej 

nieodpłatnego przekazania. W roku 2022 będzie jeszcze mniej z uwagi na sytuację polityczną 

gospodarczą i finansową w kraju. 

Przewodniczący Komisji L. Baczyński: czy na sprzęt medyczny (do wypożyczenia) potrzebny 

jest jakiś wniosek? 

Kierownik A. Popiel: wystarczy przyjść do GOPS lub skontaktować się z pracownikiem 

socjalnym, jeśli jest dostępny to użyczamy. 

Przewodniczący Komisji poprosił o zadawanie pytań: 

Radni nie zgłaszali więcej pytań. 

Przewodniczący Komisji L. Baczyński: dziękujemy za przybycie. 

 

Ad. 7.  

Na wstępie Pani Anna Wagner w uzupełnieniu do pkt 5 dotyczącego ochrony zabytków w Sto-

łężynie. Poinformowała o barierach dotyczących działań ochrony kaplicy w Stołężynie. Głów-

nym problemem jest stan tego obiektu i środki na jego zabezpieczenie. W najbliższym czasie 

wieś odwiedzą potomkowie byłych właścicieli majątku. Będą wznowione rozmowy dotyczące 

działań wspólnych mających na celu zabezpieczenie przed dalszym zniszczeniem tego obiektu. 

Połączenie wspólnych sił w stowarzyszeniu mogłoby zapewnić środki na finansowanie ochrony 

i rekonstrukcji tego obiektu. Sprawozdanie z rocznej działalności Szkoły Podstawowej im. A. 

Mickiewicza w Wapnie przedstawiła Pani Anna Wagner Dyrektor Szkoły Podstawowej w 

Wapnie. Na szczególną uwagę zasługują dane dotyczące wyników egzaminów ósmoklasisty. 

Uczniowie plasują się w śród najlepszych w powiecie wągrowieckim. Z wielu spraw najważ-

niejsza jest w tej chwili sprawa stałych (corocznych) napraw dachu hali sportowej. Hala w 

chwili obecnej naprawiana jest ze środków odszkodowawczych z jej ubezpieczenia. Złożono 

także wniosek o zwiększenie dotacji celowej z subwencji oświatowej na pokrycie zdarzeń lo-

sowych. Nadesłane materiały stanowią załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

Wójt M. Kędzierski: jeśli sprawy przebiegną w sposób prawidłowy i uzyskamy środki zasą-

dzone od wykonawcy hali to przeznaczone zostaną one na remont hali sportowej. Jeśli sprawy 
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z halą będą miały się tak jak dotąd to może okazać się, że nie znajdzie się ubezpieczalnia gotowa 

ponieść ryzyko ubezpieczenia obiektu a to spowoduje wyłącznie z użytkowania. 

Radny W. Rochowiak: to jest dla nas wskazówka na przyszłość by uważniej i ostrożniej dobie-

rać wykonawców i nadzór przy inwestycjach by sytuacja z halą się nie powtórzyła. 

Radny T. Hemmerling: jeśli wykonawca wygra przetarg bo ma najbardziej odpowiednią ofertę 

a wykonanie gwarantuje inspektor nadzoru i kierownik budowy to Radny nie ma wpływu na to 

co się dzieje na obiekcie. 

Przewodniczący Komisji L. Baczyński: proponuję znalezienie firmy, która oszacuje realnie 

koszt i zakres robót koniecznych by poprawić błędy wykonawcze.  

Wójt M. Kędzierski: zwracam także uwagę Państwa na problem budynku szkoły, bo to ¾ zajęć 

odbywa się w starej części szkoły. Złożyliśmy wniosek na modernizację, czekamy na informa-

cję zwrotną. 

Przewodniczący Komisji poprosił o zadawanie pytań: 

Radni nie zgłaszali więcej pytań. 

Przewodniczący Komisji L. Baczyński: dziękujemy za przybycie. 

 

Ad. 8. 

Sprawozdanie z rocznej działalności Przedszkola Publicznego Prowadzonego przez Samorząd 

w Wapnie przedstawiła Pani Elżbieta Kujawa Dyrektor Przedszkola Publicznego                        

prowadzonego przez Samorząd w Wapnie. Wskazała między innymi na niedawną certyfikację 

dot. Planu Daltońskiego działającego w Przedszkolu Publicznym w Wapnie (jedyne w powiecie 

wągrowieckim). Sprawozdanie stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Komisji L. Baczyński: czy w związku z przeniesieniem siedziby są jakieś po-

trzeby, bolączki czy jest coś jeszcze do zrobienia? 

Dyrektor E. Kujawa: bieżące działania i naprawy realizowane są z bieżących środków. Naprawa 

dachu uszkodzonego po nawałnicy została wykonana ze środków z ubezpieczenia. W chwili 

obecnej najbardziej pilną sprawą jest wycięcie lub skrócenie drzew za przedszkolem. Sprawa 

była już zgłaszana – bez informacji zwrotnej. Druga ważna sprawa to bezpieczeństwo dzieci na 

przejściu dla pieszych przy przedszkolu. Również interweniowałam, ale bez skutku.  

Radny W. Rochowiak: proponuję pismo do policji o wzmożone patrole, samo oznakowanie nic 

nie zmieni. 

Wójt M. Kędzierski: jeśli chodzi o drzewa to już w zeszłym roku wnioskowaliśmy i decyzja 

była odmowna co do wycinki ale będzie ponowiona po ostatniej nawałnicy i wywróceniu jed-
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nego z nich. Jeśli chodzi o bezpieczeństwo to proponuję kolejne pisemne interwencje do róż-

nych instytucji może to spowoduje działania zwiększające bezpieczeństwo. Kolejne pisma będą 

dowodem tego, że sprawa jest dla nas istotna, by nie zarzucono nam bezczynności. 

Przewodniczący Komisji L. Baczyński: proponuję, tak jak Pan Wójt kolejne pisma do różnych 

instytucji może któreś trafi na podatny grunt. Musimy robić wszystko, co w naszej mocy by 

zapewnić bezpieczeństwo nie tylko dzieciom, ale i wszystkim mieszkańcom.  

Przewodniczący Komisji poprosił o zadawanie pytań: 

Radni nie zgłaszali więcej pytań. 

Przewodniczący Komisji L. Baczyński: dziękujemy za przybycie. 

 

Ad. 9. 

Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów alkoholowych            

i Przeciwdziałania Narkomanii przedstawiła Pani Irena Łosiak Przewodnicząca GKRPA i PN. 

Komisja spotkała się 17 razy w 2021 roku. Pod opieką pozostaje 47 osób (1 dobrowolnie le-

czenie zamknięte, 3 skierowane na przymusowe leczenie przez Sąd, 5 skierowanych do poradni 

leczenia uzależnień. W gminie w 2021 roku zakupiono alkohol za 1 138 500 zł. Sprawozdanie 

stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Komisji L. Baczyński: wspomniała Pani o P. Romanie (terapeuta uzależnień) 

on do nas przyjeżdża jak często? 

Przewodnicząca I. Łosiak: dwa razy w miesiącu, w I i III poniedziałek miesiąca do 18 do 20. 

Jest możliwość kontaktu z terapeutą nie tylko ze skierowaniem, po godz. 19 można przyjść 

wstęp jest wolny, można skorzystać z fachowej pomocy. 

Radny W. Rochowiak: a jak działa ten telefon interwencyjny, przy którym Pani pełni dyżur? 

Przewodnicząca I. Łosiak: przez rok skontaktowało się ze mną 38 osób, które już są uzależnione 

albo stoją u progu uzależnienia oraz 19 osób współuzależnionych. 

Przewodniczący Komisji L. Baczyński: czy osoby współuzależnione także mogą ubiegać się o 

pomoc w Komisji? 

Przewodnicząca I. Łosiak: tak, oczywiście, że tak. 

Radny S. Wlizło: czy porównując kolejne lata jest więcej osób uzależnionych i jaka jest granica 

wieku? 

Przewodnicząca I. Łosiak: tak, jest więcej, zgłaszają się osoby w wieku 30+  i są to w większo-

ści mężczyźni co nie znaczy, że problem ten nie dotyka kobiet, one piją tylko inaczej (w ukry-

ciu). 

Przewodniczący Komisji poprosił o zadawanie pytań: 

Radni nie zgłaszali więcej pytań. 
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Przewodniczący Komisji L. Baczyński: dziękujemy za przybycie. 

 

Ad. 10.  

Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej przedstawiła Pani Danuta          

Kaczmarek Dyrektor Biblioteki Publicznej Gminy Wapno. Przedstawiła także argumentację 

złożonego wniosku o zwiększenie dotacji dla Biblioteki Publicznej na zakup książek. Prośba o 

zwiększenie dotacji jest podyktowana wymagalnym wkładem własnym do przystąpienia do 

programu Biblioteki Narodowej służącemu rozwojowi czytelnictwa. Program zakłada przeka-

zanie środków na zakup książek w takiej wysokości, jakim wkładem własnym dysponuje w 

danym roku biblioteka (w 2021 wkład 5 tys. i dotacja z Biblioteki Narodowej 5 tys.). Widoczne 

jest w działalności po COVID-owe ożywienie i napływ czytelników. Sprawozdanie z działal-

ności stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Komisji L. Baczyński: czy tych środków zabrakło na 2022 w budżecie Biblio-

teki? 

Dyrektor D. Kaczmarek: dotacja była zmniejszona w porównaniu do złożonego planu i prze-

kazana jedną kwotą. 

Przewodniczący Rady R. Piechowiak: czyli brakuje do wkładu 500? Na tyle chyba możemy się 

zgodzić? 

Wójt M. Kędzierski: na Komisji nie ma P. Skarbnik, więc takiej decyzji podjąć w chwili obecnej 

nie możemy, mamy teraz inne ważne problemy jak ogrzewanie Jednostek gminnych, który jest 

ściśle związany z finansami gminy. Firma dostarczająca dotąd gaz do Jednostek została objęta 

sankcjami i przestała dostarczać gaz, ale jest właścicielem instalacji to komplikuje sprawę. Na 

chwilę obecną Jednostki pozbawione są ogrzewania. Wstępne kalkulacje dotyczące zmiany 

sposobu ogrzewania w Przedszkolu (Bibliotece) to ok. 100 tys. zł. Nasze środki są ograniczone 

więc trudno mi podejmować decyzję. Skonsultuję sprawę jutro z P. Skarbnik o odpowiem do 

9:00 (z Rezerwy Celowej Wójta). 

Dyrektor D. Kaczmarek: czekam na informację. 

Przewodniczący Komisji poprosił o zadawanie pytań: 

Radni nie zgłaszali więcej pytań. 

Przewodniczący Komisji L. Baczyński: dziękujemy za przybycie. 

 

Wnioski: 

 Wniosek w sprawie chęci zakupu działki 149/28. 

Zainteresowany zakupem zaproszony zostanie na posiedzenie komisji w czerwcu w 

celu konsultacji przeznaczenia działki. 
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 Informacja z Wojewódzkiego Urzędu Ochrony Zabytków w Poznaniu w sprawie 

wzniesienia pomnika Ireny Jarockiej w Srebrnej Górze. 

Przekazać informację WUOZ w Poznaniu o zmianie charakterystyki pomnika na głaz 

narzutowy w wysokości do 150 cm bez cokołu. 

 Wniosek z Biblioteki Publicznej Gminy Wapno w sprawie zwiększenia dotacji celowej 

na zakup książek. 

Informacja o możliwościach realizacji wniosku zostanie przekazana pisemnie po 

konsultacji z Skarbnik Gminy Wapno. 

 

Informacje Wójta Gminy Wapno: 

 Ścieżka pieszo-rowerowa ostatnie informacje, co do wyceny prac to 612 000 zł. 

oczywiście rozpisujemy przetarg na kwotę posiadanych środków, czekamy na 

odpowiedz z rynku. 

 Złożono wniosek na projekt o wartości 44 mln zł. a dotyczy on wodociągu z Komasina, 

im więcej wydamy na inwestycje tym więcej otrzymamy środków na kolejne nie 

wpłynie to na wskaźnik zadłużenia Gminy. Chodzi o zabezpieczenie mieszkańców w 

wodę. 

 

Przewodniczący łączonego posiedzenia Komisji: wobec wyczerpania tematów związanych         

z porządkiem obrad dziękuję Państwu i zamykam posiedzenie. 

 

Posiedzenie rozpoczęło się o godzinie: 15:00 

Posiedzenie zakończyło się o godzinie: 19:45 

 

 

Protokołowała: 

Magdalena Suproniak 

 

 

 

 

 

Przewodnicząca 

                  Komisji Samorządowej i Spraw Społecznych 

                       /-/ Edyta Gaszyńska - Ciszewska 

 

 

 


